
با کاهش فعالیت کارخانه های اروپا

اقتصاد اروپا به چالش رسید

بررسی ها نشان می دهد که فعالیت های تولیدی در سراسر اروپا در ماه گذشته به شدت 
کاهش یافت و کاهش بیشــتر تقاضا، امید برای یک تغییر را از بین برد، در حالی که 
در چین کارخانه ها بهبود خود را تمدید کردند.به گزارش ایســنا، رشد چین تا حدی 
نــاشی از اقدامات محرک پکن و عجله برای صادرات پیش از تعرفه های پیشــنهادی 
دونالــد ترامپ رئیس جمهور منتخب ایالات متحده بود که در ژانویه به کاخ ســفید 
بازمی گردد. نظرسنجی رویترز در ماه گذشته نشان داد که تعرفه های ترامپ همچنین 
تأثیر قابل توجهی بر اقتصاد منطقه یورو که در حال حاضر دچار مشــکل شده است، 
خواهد داشت.داده ها نشان داد که شاخص نهایی مدیران خرید منطقه یورو که توسط 
S&P Global گردآوری شده است، در ماه نوامبر به ۴۵.۲ سقوط کرد که با برآورد اولیه 

مطابقت داشت و کمتر از  ۵۰ بود که رشد را از انقباض جدا می کرد. این شاخص در 
ماه اکتبر ۴۶ بود و از اواســط سال ۲۰۲۲ این خوانش زیر ۵۰ بوده است.فعالیت های 
تولیــدی در آلمان، بزرگترین اقتصاد اروپا، همچنــان در قلمرو انقباضی باقی مانده 
است در حالی که فرانسه شاهد شدیدترین کاهش سفارشات جدید از زمان موج اول 
همه گیری کووید-۱۹ در ســال ۲۰۲۰ بود.شاخص مدیران خرید در بریتانیا، خارج از 
اتحادیه اروپا، به شدیدترین انقباض در ۹ ماه اخیر اشاره کرد، زیرا سفارشات مشتریان 
داخــلی و خارجی کاهش یافت. S&P به مواردی از جمله افزایش ۲۵ میلیارد پوندی 
)۳۲ میلیارد دلاری( مالیات بر اشتغال در بودجه ۳۰ اکتبر، افزایش ۷ درصدی حداقل 
دستمزد بریتانیا، اختلال در کشتیرانی در دریای سرخ و تهدید تعرفه کالاهای جهانی 
اشاره کرد.کارشناسان اظهار کردند که تولیدکنندگان در بریتانیا و منطقه یورو، رکود 
را به خوبی احساس کرده اند. در ایالات متحده، شاخص تولید مؤسسه مدیریت عرضه 
با افزایش سفارشات جدید به بالاترین سطح در پنج ماه گذشته رسید، اگرچه شاخص 
۴۸.۴ نشــان داد که فعالیت به طور کلی در محدوده انقباض باقی مانده است. طبق 
گزارش رویترز، نظرات تولیدکنندگان عمدتاً ضعیف بود، اگرچه برخی از اقتصاددانان 
انتظار دارند در چند ماه آینده شــاهد بهبود اندکی در احساسات تولیدکنندگان کالا 
باشند، که منعکس کننده اتفاقاتی است که پس از اولین پیروزی ترامپ در انتخابات 

سال ۲۰۱۶ رخ داد.

معاون ارتقای کســب وکارهای بین المللی ســازمان توسعه تجارت گفت: ایران ۲۰ 
موافقتنامــه تجارت آزاد و ترجیحی در حال اجرا و مذاکره با کشــورهای مختلف 
دارد.به گزارش ایســنا، سید محمدصادق قنادزاده - معاون ارتقای کسب وکارهای 
بین المللی ســازمان توســعه تجارت - گفت: توافقنامه تجارت آزاد کشــورمان با 
اتحادیه اقتصادی اوراسیا نخســتین موافقتنامه چندجانبه کشــورمان اســت. این 
موافقتنامه در کمیسیون اقتصادی مجلس تصویب شده و منتظر تصویب نهایی در 
مجلس شــورای اسلامی است. دو ماه بعد تصویب در مجالس کشورها نیز اجرایی 
می شــود. وی در ادامه افزود: یکی دیگر از این توافقنامه ها، موافقتنامه تجارت آزاد 
کشــورمان با ســوریه اســت، که اخیرا لایحه اصلاحی این موافقتنامه در مجلس 
مصوب شد و در انتظار ابلاغ این موافقتنامه از سوی مجلس به دولت برای اجرایی 
شــدن است. بر اساس این موافقتنامه تعرفه صد در صد کالاهای تجاری دو کشور 
صفر شده و عمق ســاخت تولیدات داخل از ۵۰ درصد به ۴۰ درصد کاهش یافته 
است.قنادزاده با اشــاره به تجارت ترجیحی ایران با اندونزی بیان کرد: موافقتنامه 
تجارت ترجیحی کشــورمان با اندونزی نیز در مجلس مصوب و به دولت هم ابلاغ 
شــده اســت. منتظریم که دولت اندونزی هم آن را ابلاغ کند تــا این موافقتنامه 
اجرایی شود. لیســت این موافقتنامه خیلی بزرگ نیست و حدود ۲۶۰ قلم کالا را 
شامل می شــود که از تخفیف تعرفه ای ۱۰ تا ۵۰ درصد برخوردار می شوند.معاون 
ارتقای کســب وکارهای بین المللی سازمان توسعه تجارت گفت: موافقنامه تجارت 
آزاد کشــورمان با ونزوئلا تقریبا نهایی شده اســت. در این فهرست درباره بیش از 
۹۰ درصــد کالاها به توافق رسیده ایم. در نشســت پایانی کــه با طرف ونزوئلایی 
درهفته های آینده خواهیم داشــت این موافقتنامه نهایی و تا پایان امســال امضا 

خواهد شــد.وی درباره موافقتنامه تجارت ترجیحی با عمان نیز بیان کرد: یک دور 
مذاکره با عمان درباره تجارت ترجیحی انجام شــد و ۷۰ درصد اسناد به توافق دو 
طرف رسید. برای ادامه مذاکرات هفته اول دی ماه هیاتی از عمان به ایران ســفر 
می کنند. خیلی خوش بینیم که لیست نهایی در کمیسیون مشترک دو کشور که 
هفته اول بهمن برگزار می شــود، نهایی و امضا شود. معاون ارتقای کسب وکارهای 
بین المللی ســازمان توســعه تجارت در ادامه افزود: با وجود اینکه صربستان جزو 
اتحادیه اروپاســت ولی از طرف صربســتان اعلام آمادگی شــده که مذاکراتی در 
خصوص تجارت آزاد با این کشــور داشــته باشیم. اســفند مــاه درحاشیه اولین 
کمیسیون مشــترک دو کشــور در این زمینه مذاکراتی انجام خواهد شد.قنادزاده 
در گفت وگو با خبرگزاری صداوسیما، درباره مذاکرات تجارت آزاد با پاکستان بیان 
کرد: ما با پاکســتان موافقنامه ترجیحی داریم و در حال حاظر ۴ دور مذاکره برای 
رسیدن به توافقنامه تجارت آزاد نیز با این کشــورانجام شده است. در حال مذاکره 
هســتیم تا به لیســت نهایی با این کشــور برسیم.وی در ادامه خاطر نشان کرد: 
موافقتنامه پایه تجارت ترجیحی با ازبکستان نیز در سفر رئیس جمهور این کشور 
به ایران امضا شــده است. لیســت اولیه این موافقتنامه هم در سفر وزیر صنعت و 
سرمایه گذاری ازبکســتان نهایی و امضا شد. طرفین درباره لیست های دوم و سوم 
در حال حاضر مذاکره هســتند که امیدواریم تا یک یا دو ماه آینده این لیســت ها 
نهایی شــود.قنادزاده در پایان گفت: موافقنامه ترجیحی با ترکیه درسال ۹۲ -۹۳ 
امضا شــده، اما به دلیل اختلاف در لیســت و سندها اجرایی نشده است. در اولین 
کمیسیون مشترک دو کشور که ۱۹- ۲۱ آذر در تهران برگزار خواهد شد، در این 

زمینه نیز گفت وگو خواهیم کرد.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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کارخانه های آسیایی از بهبودی 
چین جان گرفتند!

فعالیت کارخانه چین در ماه نوامبر با سفارشات جدید با سریع ترین سرعت در 
پنج ماه اخیر گسترش یافت.به گزارش ایسنا، بزرگ ترین اقتصادهای تولیدی 
آسیــا در ماه نوامبر فعالیت خود را افزایش دادند و کارخانه های چین بهبودی 
خــود را تا حدی به دلیل محرک های پکن و عجله برای صادرات گســترش 
دادند، اگر چه تغییرات ضعیف در ســایر بخش های منطقه به برخی چالش ها 
اشــاره کرد.خطرات تجارت جهانی از دومین دوره ریاســت جمهوری دونالد 
ترامپ بر کارخانه ها بزرگ بود زیرا ســرمایه گذاران مجموعه ای از شاخص های 
مدیران خرید منتشر شده در روز دوشــنبه )۲ دسامبر( را بررسی کردند که 
تصویــر متفاوتی را برای اقتصادهای متکی به صادرات آسیا ترسیم کرد. نتایج 
نشــان داد، فعالیت کارخانه های چین در ماه نوامبر با ســریع ترین سرعت در 
پنج ماه گذشته گسترش یافت، زیرا سفارش های جدید، از جمله سفارش های 
خارج از کشــور، منجر به افزایش قابل توجه تولید شد. بهبود در چین به دیگر 
کارخانه های آسیایی مانند کره جنوبی و تایوان کمک کرد که فعالیت ها افزایش 
یابد.ژینگ ژائوپنگ، استراتژیســت ارشــد چین گفت که بهبود چین عمدتاً 
صادرات محور بوده اســت. بسیاری از صادرکنندگان چینی در تلاش هستند 
تا کالاهای خود را پیش از تعرفه های ایالات متحده و اتحادیه اروپا به بازارهای 
اصلی برسانند، که این یکی از چندین خطری است که سیاست گذاران اکنون 
باید از آن عبور کنند.پکن در نیمه دوم ســال جاری مجموعه ای از بسته های 
محرک عمده را برای جلوگیری از کاهش شــدید هزینه ها و تولید ارائه کرد. 
در حالی که تحلیلگران می گویند هنوز برای حفظ یک بهبود قوی تر به موارد 
بیشتری نیاز است، اما نشانه هایی وجود دارد که اقدامات امسال تا حدودی بر 
مخارج خرده فروشی و ثبات بازار ملک تأثیر گذاشته است.ترامپ وعده اعمال 
تعرفه های تهاجمی بر شــرکای تجاری اصلی آمریکا، به ویژه چین را در تلاش 
برای احیای صنعت و اشتغال آمریکا داده است. هفته گذشته، او گفت که تعرفه 
۱۰ درصدی را بر کالاهای چینی اعمال خواهد کرد تا پکن اقدامات بیشتری 
برای جلوگیری از قاچاق مــواد شیمیایی انجام دهد، که به دنبال تهدیدهای 
قبلی او مبنی بر اعمال تعرفه بیش از ۶۰ درصد بر کالاهای چینی بود.در سایر 
نقاط آسیا، شرایط بدتر شد، زیرا شاخص مدیران خرید ژاپن سریع ترین کاهش 
فعالیت را در هشــت ماه گذشته گزارش کرد زیرا کارخانه ها تولید را به دلیل 
کاهش تقاضا کاهش دادند.رویترز گزارش کرد که در آسیای جنوب شــرقی، 
شــاخص های مدیران خرید فعالیت کارخانه ها را نشان دادند که در اندونزی و 

مالزی کاهش یافت و در تایلند و ویتنام رشد را کاهش داد.

مسیر اقتصاد ژاپن عوض خواهد 
شد؟

بانک ژاپنی رزونا گفت: تورم، تقاضای وام بنگاه های اقتصادی کوچک و متوسط 
)SME( و افزایش حقوق را صعودی خواهد کرد.به گزارش ایسنا، مدیر اجرایی 
وام دهنده ژاپنی هلدینگ رزونا اعلام کرد: بازگشت تورم در ژاپن باعث افزایش 
تقاضای وام از سوی بنگاه های کوچک و متوسط  این کشور برای سرمایه گذاری 
و دیجیتالی شدن می شود.مدیرعامل رزونا ماه گذشته گفت: هشت ماه پس از 
حرکت بانک مرکزی ژاپن در پایان دادن به نرخ های بهره منفی هشــت ساله، 
نشــانه هایی وجود دارد حاکی از اینکه شرکت های کوچکتر به طور فزاینده ای 
می تواننــد افزایش قیمت ها را به مشــتریان خود منتقل کنند.شــرکت های 
کوچک و متوســط  بخش عمده مشتریان رزونا را تشکیل می دهند و به بانک 
بینشی از وضعیت شرکت هایی می دهند که بیشترین اشتغال را در چهارمین 
اقتصاد بزرگ جهان تشکیل می دهند.شرکت های کوچک تر مدت هاست که از 
شرکت های بزرگ تر در افزایش قیمت ها و دستمزدها عقب افتاده اند و یکی از 
مولفه های اصلی امیدهای دولت ژاپن و بانک مرکزی برای احیای اقتصاد است، 
اما اکنون مدیر این بانک نشــانه هایی از تغییر را پیش بینی می کند و می گوید: 
بنگاه های کوچک و متوسط  در مسیر درستی حرکت می کنند، آنها برای حفظ 
و بهبود رقابت پذیری خود به فضای اقتصادی پاســخ می دهند.رزونا چهارمین 
گروه بانکی ژاپن از نظر دارایی است. مانده وام رزونا برای شرکت های کوچک و 
متوسط  تا پایان ماه سپتامبر ۴.۹ درصد نسبت به سال قبل افزایش یافته است. 
این در مقایســه با رشــد تنها ۱.۱ درصدی در ۱۲ ماه منتهی به ماه سپتامبر 
۲۰۲۳ اســت.این وام ها برای هزینه های ســرمایه ای مانند تجهیزات جدید و 
دیجیتالی سازی استفاده می شــوند تا کمبود کارکنان در بازار کار رو به رشد 
را جبران کند. چالش بزرگ تر برای شرکت های کوچکتر انتقال افزایش قیمت 
ناشی از هزینه های مواد و پرســنل بالاتر به مشتریانشان بوده است.مدیرعامل 
بانک اظهار کرد: شرکت های بزرگ نسبت به ارزش محصولات خود اطمینان 
بیشــتری دارند. پس از ۳۰ ســال کاهش تورم، بنگاه های اقتصادی کوچک و 
متوسط همچنان بیم دارند که مشتریانشان به جای دیگری بروند اما با ریشه 
گرفتن انتظارات از تورم متوســط، این طرز تفکر در حال تغییر است.اینوست 
نوشــت، دولت ژاپن امیدوار است که این امر منجر به افزایش دستمزدها شود 
زیرا نخســت وزیر جدید آن، شیگرو ایشیبا این مورد را اولویت اصلی خود قرار 
داده اســت.هفته گذشته ایشیبا بیان کرد: از شرکت ها می خواهد در مذاکرات 
کارگری سال آینده افزایش قابل توجهی در دستمزد ایجاد کنند و متعهد شده 
است که حداقل دســتمزد را تا پایان دهه ۴۲ درصد افزایش دهد.مدیرعامل 
این بانک خاطرنشــان کرد: این روند گسترده مثبت است، حتی اگر برخی از 
شرکت های کوچکتر بگویند که برای پرداخت با مشکل مواجه خواهند شد. اگر 
چه دستمزدهای واقعی روند نزولی دارد، اما شرکت های کوچک و متوسط  کم 

کم در حال جبران آن هستند.

گزیده خبر پزشکیان در همایش بین المللی بیمه و توسعه:

همه از ناترازی حرف می زنیم، اما می گوییم به هیچ چیز دست نزنیم

جزئیات جدید سامانه ارز 
تجاری

قالیباف: مجلس به تعیین قیمت بنزین ورود 
نمی کند

سخنگوی مرکز مبادله ارز و طلای ایران در گفت وگو با ایسنا، مکانیزم معاملات سامانه ارز تجاری و گروه های 
مشمول معاملات در این سامانه را تشریح کرد.اصغر بالسینی - سخنگوی مرکز مبادله ارز و طلای ایران - در 
گفت وگو با ایســنا درباره »راه اندازی رسمی سامانه ارز تجاری مرکز مبادله ایران« گفت: سامانه ارز تجاری 
مرکز مبادله ارز و طلای ایران که اخیرا بطور رسمی فعالیت خود را آغاز کرده، قبلا »مکررا« آزمایش شده 
و از سوم آذر سال جاری، بصورت رسمی برای خرید و فروش ارز راه اندازی شده است.وی افزود: این سامانه، 
سیســتمی اســت که تســویه معاملاتی در آن صورت می گیرد؛ تمام فرآیندها اعم از معامله، جورسازی و 

مچینگ و پس از معامله را در خود دیده و همزمان مجموعه ای از ارتباطات را با سایر سامانه ها.....

تعطیلی و اخراج گسترده کارگران، داستان 
جدید خودروسازان اروپایی

طلای جهانی مسیرش را عوض کرد
سهم نفت عربستان در آسیا افزایش 

یافت
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معاون ســازمان توسعه تجارت عنوان کرد

توسعه تجارت ایران در سایه ۲۰ توافقنامه آزاد و ترجیحی
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گزیده خبر
در گفت وگو با رئیس مجلس سوریه

قالیباف: از مبارزه سوریه علیه 
گروه های تروریستی حمایت 

می کنیم

رئیس مجلس شــورای اسلامی و رئیس مجلس سوریه درباره آخرین تحولات سوریه 
پس از فعال شــدن گروه های تروریستی - تکفیری به صورت تلفنی تبادل نظر کردند.

به گزارش ایســنا، محمدباقر قالیباف در تماس با حموده صباغ در ابتدا ضمن دریافت 
اخباری از اقدامات ارتش ســوریه در مبارزه با تروریســت ها، گفت: جمهوری اسلامی 
ایران، سوریه را جزء اســاسی جبهه مقاومت می داند. از مبارزه سوریه علیه گروه های 
تروریستی حمایت می کنیم.قالیباف با بیان اینکه مبارزه با تروریسم باید قاطع باشد، 
گفت: فعال شــدن گروه های تروریستی در سوریه بلافاصله پس از اجرای آتش بس در 
لبنان طرحی صهیونیســتی آمریکایی اســت. همکاری پارلمان های ایران و سوریه در 
مجامع بین المللی در این مقطع امری ضروری اســت.رئیس مجلس سوریه: موفقیت 
سوریه باسابقه ۱۳ ســال مبارزه با تروریسم حتمی استحموده صباغ، رئیس مجلس 
سوریه در ابتدای گفت وگوی تلفنی با قالیباف رئیس مجلس جزئیاتی از اقدامات ارتش 
سوریه در مبارزه با گروه های تروریستی - تکفیری ارائه کرد و گفت: وضعیت خوبی در 
مبارزه با تروریست ها داریم و ارتش عربی سوریه در حال پیش روی است که منجر به 
ازبین رفتن تروریست ها می شود.وی افزود: تروریست ها سعی می کنند خود را در میدان 
ثابت کنند؛ اما کشور سوریه باسابقه ۱۳ سال مبارزه با تروریسم، اشرار و نیروهای نظامی 
بیگانه حتماً به موفقیت نهایی دست پیدا می کند.رئیس مجلس سوریه تصریح کرد: از 
همکاری های قابل اتکاء جمهوری اسلامی ایران در مبارزه با تروریســم تقدیر می کنم

عراقچی: ایران در یک سال 
اخیر ریاست خود سعی کرده در 
راستای تعالی کشورهای اکو گام 

بردارد

عراقچی: ایران در یک سال اخیر ریاست خود سعی کرده در راستای تعالی کشورهای 
اکو گام برداردایسنا/خراســان رضوی بیست و هشــتمین اجلاس شورای وزیران امور 
خارجه کشورهای عضو سازمان همکاری های اقتصادی )اکو( با حضور وزیر امور خارجه 
ایران و همتایانش در کشــورهای عضو، در مشهد آغاز شد.در دومین روز این اجلاس 
۱۳ آذر مــاه، سیدعباس عراقچی به عنوان اولین ســخنران این اجلاسیه، بر ضرورت 
همگرایی کشــورهای عضو اکو تاکید کرد. در این نشست، دبیرکل اکو و وزیران امور 
خارجه کشورهای ترکیه، ترکمنســتان، قزاقستان، پاکستان، ازبکستان، قرقیزستان، 
جمهوری آذربایجان و تاجیکســتان حضور دارند.روز گذشــته نیز نشست هیات های 
کارشــناسی اعضای اکو در مشهد برگزار شد و اعضا بر سر بیانیه پایانی این اجلاسیه 
موســوم به بیانیه مشــهد به اجماع رسیدند و قرار اســت این بیانیه امروز به تایید و 
تصویب وزرای خارجه کشــورها برســد و سپس قرائت شــود. همچنین روز گذشته 
اســناد مختلفی در مورد همکاری اعضای اکو با یکدیگر تدوین شــد که قرار اســت 
امروز به تایید وزرای خارجه برسد. نیازمند هوشمندی و هماهنگی کشورهای منطقه 
در مقابل تحرکات گروه های تروریســتی تکفیری هستیمعباس عراقچی اظهار کرد: 
مایه افتخار است که این نشســت با حضور میهمانان در شهر مشهد برگزار می شود، 
از مقامات و تولیت محترم آســتان قدس رضوی و جناب استاندار تشکر می کنم. وزیر 
امور خارجه کشــورمان با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران در یک ســال گذشــته 
ریاست ســازمان اکو را بر عهده داشت افزود: در این یک ســال  ایران سعی کرده در 
راســتای تعالی کشــورهای اکو گام بردارد و در این نشســت آخرین تحولات اکو را 
بررسی می کنیم.وی ادامه داد: خراســان رضوی زیرســاخت ها و ظرفیت های فراوان 
اقتصادی، کشــاورزی، تجاری، گردشگری و... دارد. امیدوارم وزرای محترم در اجلاس 
در مدت اقامت در مشهد شــاهد امکانات و ظرفیت های مشهد باشند.عراقچی گفت: 
همســایگی با دو کشور ترکمنستان و افغانســتان نیز باعث شده که خراسان رضوی 
اهمیت ویژه ای برای نقش آفرینی در اکو داشــته باشــد. وی با اشاره به جنایات یک 
ســال اخیر صهیونیســت ها، عنوان کرد: بیش از یک ســال است که منطقه و جهان 
شــاهد جنایات افسارگسیخته بی سابقه و وحشیانه رژیم صهیونیستی علیه مردم غزه 
و در ادامــه علیه مردم لبنان بوده اســت.وزیر امور خارجه کشــورمان افزود: در چند 
روز اخیــر به موازات اعلام آتش بس در لبنان شــاهد تحرکات گروه های تروریســتی 
تکفیری در ســوریه با حمایت های آمریکا و رژیم صهیونیســتی بوده ایم که نیازمند 
هوشمندی و هماهنگی کشورهای منطقه و واکنش فوری و موثر جامعه جهانی است

در گفت وگوی تلفنی پزشکیان و پوتین مطرح شد؛

تأکید ایران و روسیه بر کمک به 
دولت سوریه در مقابله با گروهک های 

تروریستی

روسای جمهور ایران و روسیه تحرکات اخیر تروریستها در شمال سوریه را تهدیدی جدی علیه 
ثبات و امنیت این کشور و منطقه دانسته و بر همکاری مشترک برای کمک به دولت سوریه در 
مقابله با گروهک های تروریستی در این کشور تأکید کردند.به گزارش ایسنا،  مسعود پزشکیان 
عصر امروز؛ دوشــنبه ۱2 آبان ۱40۳ در گفت وگــوی تلفنی با ولادیمیر پوتین رئیس جمهور 
روسیه با اشــاره به تحرکات اخیر گروهک های تروریســتی در شمال سوریه گفت: درحالیکه 
برقراری آتش بس در لبنان روزنه امیدی برای ایجاد آرامش در منطقه ایجاد کرده بود، تحرکات 
گروههای تروریستی در شمال سوریه با حمایت و پشتیبانی رژیم صهیونیستی بار دیگر منطقه 
را در وضعیت هشــدار قرار داد.رئیس جمهور با بیان اینکه بازگشت تروریستها به سوریه علاوه 
بر تهدید امنیت و ثبات این کشــور، امنیت منطقه را نیــز در معرض خطر جدی قرار خواهد 
داد و به گســترش نا امــنی و درگیری در منطقه دامن خواهــد زد، تصریح کرد: ما معتقدیم 
اتفاقات اخیر بخشی از طرح خطرناک آمریکا و رژیم صهیونیســتی برای برهم زدن جغرافیای 
سیاسی منطقه به نفع صهیونیستهاســت که البته با وحدت و همکاری کشــورهای منطقه به 
ثمر نخواهد نشست و ناکام خواهد ماند.پزشکیان ضمن تجلیل از نقش ارزنده روسیه در حفظ 
صلح و ثبات منطقه و همچنین حمایت و پشتیبانی از تمامیت ارضی سوریه، خطاب به رئیس 
جمهور روسیه گفت : از تلاشــها و اقدامات وسیع جنابعالی در این مدت برای کنترل شــرایط 
در منطقــه و کمک به حل بحران پیش آمده در ســوریه خبــر دارم و در این زمینه آمادگی 
جمهوری اسلامی ایران برای هرگونه همکاری با روسیه در این مسیر را اعلام می کنم.ولادیمیر 
پوتین رئیــس جمهور روسیه نیز در این گفتگوی تلفنی با بیان اینکــه روسیه با ارزیابی های 
جمهوری اسلامی ایران درباره اتفاقات اخیر در شــمال روسیه کاملا هم نظر اســت و استمرار 
این وضعیت را موجب خدشــه دار شــدن حاکمیت و تمامیت ارضی ســوریه و تهدید امنیت 
منطقه می داند، تصریح کرد: ما معتقدیم تصمیم گیرنده در رقم زدن اتفاقات جاری در شــمال 
ســوریه نه تروریســتها بلکه حامیان و پشتیبانی کنندگان آنها هســتند و در چنین شرایطی 
روسیه در تعامل و همکاری با ایران برای کمک به دولت رسمی و قانونی سوریه برای مقابله با 
گروهک های تروریستی مصمم است.رئیس جمهور روسیه همچنین با تأکید بر اینکه کشورش 
از تمام ظرفیتها و مجاری های موجود دیپلماتیک برای کنترل شرایط و جلوگیری از گسترش 
تروریسم در منطقه استفاده خواهد کرد افزود: در این زمینه ما علاوه بر رایزنی با شورای امنیت 
سازمان ملل، پیشــنهاد برگزاری نشست اضطراری فرمت آستانه در هفته جاری برای بررسی 
تحولات سوریه را مطرح کرده ایم.ولادیمیر پوتین همچنین به سطح بسیار خوب روابط دوجانبه 
ایــران و روسیه نیز اشــاره کرد و افزود: در حال حاضر دســتور کار ما بــرای ارتقای روابط دو 
کشور به سطوح عالیتر توافقنامه جامع همکاری تهران – مسکو است که برای برگزاری مراسم 
امضای آن در حال برنامه ریزی هستیم. همچنین اعلام عضویت ناظر ایران در اتحادیه اوراسیا 
گامی در نشســت آتی این اتحادیه گام دیگری در جهت توســعه همکاری های ما خواهد بود

رئیس جمهور گفت: همه از ناترازی صحبت می کنیم اما می گوییم به هیچ چیزی دســت 
نزنیم. یعنی روز به روز ناترازی بدتر شــود، یک روزی باید مشکل را حل کنیم. کی؟ زمانی 
که افتادیم و مردیم؟به گزارش ایســنا، مســعود پزشــکیان در سی ویکمین همایش ملی و 
دوازدهمین همایش بین المللی بیمه و توسعه اظهار کرد: ضمن تسلیت ایام شهادت حضرت 
فاطمه زهرا )س( باید بگویم آنچه که شــما هدف قرار دادیــد رضایتمندی و اعتماد مردم 
اســت. جلسه ای نباشد که ما در دولت به مدیران و وزرا نگوییم کاری کنید که مردم راضی 
باشــند. بنده تصورم این اســت که اگر دســتورها و رهنمودهای حضرت علی را اجرا کنیم 
نباید در جامعه نارضایتی داشــته باشیم.وی بیان کرد: حضرت علی )ع( به مالک می گویند 

دلیل اینکه درست یا غلط هستی این است که مردم درباره تو چه می گویند. بخشی که در 
مدیریت و اجرا داریم همان انصاف است. ما انصاف را در تمام سطوح و مقررات و قوانین می 
خواهیم. اگر می خواهیم حکومت اسلامی باشــد باید انصاف را رعایت کنیم. برای رسیدن 
مــردم به آرامش باید انصاف را رعایت کنیم. حضرت علی )ع( خدا و مردم را یک طرف می 
گذارد و مالک و دار دســته آن را طرف دیگر می گذارد. می گوید هرچه برای خود و قوم و 
خویــش خود می خواهی برای مردم همــان آن را بخواه.رئیس جمهور ادامه داد: اگر ما نیز 
اینگونه عمل کنیم آیا مردم از ما ناراضی می شوند؟ آنچه که برای جناح و دسته خود مزیتی 
می دهم باید به جناح مخالف هم آن مزیت را بدهم. باید با همه بر اساس انصاف عمل کنیم. 

اگر اینگونه باشیم یک جامعه ســالم و انسانی خواهیم داشت. در خصوص بیمه آنچه که به 
ذهنم می رســد این اســت که ما در حوزه بهداشت و درمان خیلی چالش داریم، اما این به 
انصــاف باز می گردد.وی در ادامه بیان کرد: اکنون همه بیمه هســتند و خدماتی از تامین 
اجتماعی می گیرند. یک فرد در منطقه محروم پول خود را دیر دریافت می کند، اما فردی 
در تهران از بیمارستان میلاد بهترین خدمات را می گیرد. یا بیمه تکمیلی را درست کردیم 
که زیرمیزی است که روی میز داده می شود. همان عملی که در بیمارستان دولتی با تعرفه 
۱0 تومن انجام می دهیم در خصوصی با تعرفه ۱00 تومن انجام می دهیم و ساختار کشور 
را در ارائه خدمت به هم می ریزیم.پزشکیان افزود: یعنی بی عدالتی و بی انصافی در جامعه 
هســت. در دولتی هم زیرمیزی و سکه می گیرند تا عمل کنند. این به نگاه مدیریتی ما باز 
می گردد. بر اســاس قانون بیمه بهداشــت و درمان، همه باید در یک چارچوب، یک بسته 
و بــا یک کیفیت خدمات دریافت کنند؛ نه اینکه فردی در منطقه دورافتاده خدمتی پایین 
تر دریافت کند. یعنی کسی که صدایش بلندتر اســت بیشــتر خدمت می گیرد و کسی که 
صدایش پایین تر هست خدمت نمی گیرد. وظیفه بیمه این است که مدیریت کند تا کسی 
که دارد می افتد و زیر خط فقر می رود به او کمک شــود. در سیســتم بهداشت و درمان، 
خطر اقشار ضعیف را تهدید می کند. ما از سهم بیمه پایه برداشته و به تکمیلی می دهیم.

رئیس جمهور تصریح کرد: بیمه علم اســت. علم عدد و رقم است. نمی شود با اعداد و رقم 
دعوا کرد. دیروز در صدا و سیما گفتم تمام دعوا این است که نمی شود با مسکن ادامه داد. 
باید نســخه درست نوشــت. همه از ناترازی صحبت می کنیم اما می گوییم به هیچ چیزی 
دســت نزنیم. یعنی روز به روز ناترازی بدتر شود، یک روزی باید مشکل را حل کنیم. کی؟ 

زمانی که افتادیم و مردیم؟ علم می تواند برای این مشکلات راه حل دهد.
وی در ادامه تاکید کرد: اینکه فکر کنیم به قله رسیدیم همان جا اســت که اشتباه کردیم. 
اینکه فکر کنیم بهترین هســتیم برای رفتن به جلو راهی نیســت. من باور دارم که عبادت 
خدا یعنی عبادت بی نهایت. یعنی همواره راه برای رفتن است و جایی برای رسیدن نیست. 
تا زمانی که انســان زنده هست می تواند تغییر کرده و به جلو برود. رفتن را نباید فراموش 

کنیم. لحظه ای که تصور کردیم بهترین شدیم، دیگر مرگ خود را امضا کردیم.
پزشــکیان در ادامه خاطرنشــان کرد: این باور هست که ما را حرکت می دهد. اگر نپذیریم 
در سطح پایین خواهیم ماند. شما به عنوان کارشناسان و مدیران می توانید کمک کنید تا 
بتوانیم ناترازی ها را حل کنیم. همه می گوییم ناترازی هســت اما می گوییم به هیچ چیز 
دست نزنید. پس چه کار کنیم؟ نمی شود مملکت را اداره کنیم و ۱۵0 میلیارد دلار یارانه 
پنهان را غیر منصفانه دهیم. یک عده نان شب نداشته باشند اما یک عده با رانت برخوردارتر 
شوند. مدام مسکن زدیم. هر بیماری درمان خاص خود را دارد. در اقتصاد برای حل مشکلی 
درمان وجود دارد. باید بپذیریم که درمان شروع شود. باید با مردم گفت وگو کنیم. مطمئن 
شــویم که به اقشار آسیب پذیر فشــار وارد نشود. این تورم است که اقشار ضعیف جامعه را 
تحت فشار قرار می دهد.وی در ادامه بیان کرد: ما در دولت قول می دهیم بر اساس انصاف 
رفتار کنیم. تلاش داریم می کنیم که با انصاف با دوســتان و رقبای خود برخورد کنیم. ما 
مثل گذشته نگفتیم همه مدیران را بیرون بریزید. نگفتیم این چپ و این راست هست. ما با 
شما با اننصاف برخورد می کنیم و شما هم راهی پیدا کنید و با مردم با انصاف برخورد کنید

جانشیــن نیروی زمینی ارتش گفت: نیروی زمیــنی ارتش در فرایند احداث و تکمیل 
پروژه دیوار مرزی شرق کشور، از جدیدترین و آخرین فناوری های کاملًا بومی و مطابق 
با دســتاوردهای روز دنیا اســتفاده می کند.به گزارش ایســنا به نقل از روابط عمومی 
ارتش، امیر ســرتیپ نوذر نعمتی جانشین فرمانده نیــروی زمینی ارتش در بازدید از 
پروژه انسداد مرز شرقی کشور، گفت: برابر مصوبات ابلاغی از سوی ستاد کل نیروهای 
مســلح و سلســله مراتب ارتش جمهوری اسلامی ایران، مأموریت احداث دیوار مرزی 
در نوار شــرقی کشور، به نیروی زمینی محوری ارتش سپرده شده است تا این نیرو، با 
بهره گیری از توان بومی کشور و به کارگیری ظرفیت کارگاه های مهندسی رزمی خود، 
به احداث دیوار مــرزی و تمهید پیش نیازهای این پروژه مبــادرت ورزد.وی در ادامه 
افــزود: پیگیری و تکمیل این پروژه در تمامی اراضی مرزی که قابلیت احداث دیوار را 
دارند، از جمله اولویت های نیروی زمینی ارتش است و این نیرو، پس از تعیین دقیق و 
صحیح خطوط مرزی، اقدام به دیوارکشی، تعبیه برجک های دیدبانی در فواصل منظم 
و سپس نصب و راه اندازی سامانه های هوشمند پایش تصویری می کند.جانشین نیروی 
زمینی ارتش، با اشــاره به مسافت انجام پروژه انسداد مرزی تصریح کرد: احداث دیوار 
مرزی و تمهید الزامات آن، از مرزهای مشــترک ایران اسلامی با کشــور افغانستان در 

اســتان های خراسان شمالی و رضوی آغاز شده و به اســتان های خراسان جنوبی و 
بخشی از اســتان سیستان و بلوچســتان که وظیفه تأمین پایدار امنیت مرزی آن بر 
عهده نیروی زمینی ارتش اســت، به مســافتی بالغ بر ۹۶0 کیلومتر منتهی می شود.

وی در ادامه با بیان آن که نیروی زمینی ارتش از آخرین فناوری ها و دســتاوردهای 
روز در فرایند تولید، تعبیه و تکمیل دیوار مرزی استفاده می کند، تأکید کرد: نیروی 
زمینی ارتش کوشــش کرده است تا با اســتفاده از آخرین فناوری های پایش و رصد 
خطوط و نوار مرزی کاملًا بومی، از جمله دوربین های هوشمند و حرارتی، پهپادهای 
دوربرد، فیبرهای نوری، حس گرها و سنســورها و نصب برخی اســتحکامات و موانع 
فیزیکی مرســوم نظیر سیم های خاردار، اقدام به حراســت و حفاظت پایدار، مداوم و 
خدشــه ناپذیر از نوار مرزی شرق کشــور کندامیر سرتیپ نعمتی در پایان با اشاره به 
وضعیت جغرافیایی نوار مرزی و دشــوار بــودن فرایند احداث و تکمیل دیوار مرزی، 
خاطرنشان کرد: امکان پایش و رصد نوار مرزی شرق کشور، با در نظر گرفتن عوارض 
جغرافیایی و وضعیت توپوگرافیک منطقه ای، امری بسیار دشــوار اســت؛ اما با انجام 
و تکمیــل این پروژه، لزومی بر حفاظت فیزیکی و انســان محور از نوار مرزی شــرق 

کشور نخواهد بود.

امیر واحدی: در همه زمینه های 
آموزشی خودکفا شده ایم

فرمانــده نیروی هوایی ارتش با اشــاره بــه خودکفایی این نیرو در تمــام زمینه های 
آموزشی، گفت: اقدامات بسیار خوبی در نیروی هوایی در حال انجام است که در زمان 
لازم اطلاع رســانی خواهد شــد.به گزارش خبرگزاری مهر، امیر حمید واحدی فرمانده 
نیروی هوایی ارتش در حاشیه مراســم صبحگاه مشــترک دانشــجویان دانشگاه علوم 
و فنون هوایی شــهید ستاری که صبح امروز )سه شــنبه( در این دانشگاه برگزار شد، 
در جمع خبرنگاران اظهار داشــت: بــا افتخار اعلام می کنیم کــه در تمام زمینه های 
آموزشی در نیروی هوایی ارتش خودکفا شــده ایم.امیر ســرتیپ واحدی با بیان اینکه 
دانشــگاه علوم و فنون هوایی شهید ستاری برای کشــور بسیار مهم و ارزشمند است، 
گفت: در این دانشــگاه در تمام زمینه های عملیاتی و تربیت دانشــجو و افســر مورد 

نیــاز نهاجا اقدام می شــود.فرمانده نیروی هوایی ارتش ادامه داد: دانشــگاه علوم 
و فنون هوایی شــهید ســتاری آموزش دانشــجویان خلبانی، هواپیماهای بدون 
ســرنشین و پهپــادی را علاوه بر نهاجا به ســایر نیروها نیــز ارائه می دهد.وی با 
اشــاره به تأکید فرمانده معظــم کل قوا )مدظله العالی( در بیانیه گام دوم انقلاب 
اسلامی بــر لزوم بهره گیری از ظرفیــت جوانان عنوان کرد: دانشــجویان باید با 
تمام وجود وارد میدان شــوند و مسئولیت حساس نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران را دســت بگیرند.امیر واحــدی اضافه کرد: یقیناً جوانــان امروز از جوانان 
دیروز کمتر نیســتند؛ چرا که زیر پرچم ولایت فقیه پرورش یافته اند و می توانند 
مســئولیت های بسیار خطیــری را در جمهوری اسلامی ایران به دســت بگیرند 
و موفق باشــند.وی با بیان اینکــه اصلی ترین ویژگی دانشــجویان باید تبعیت از 
حضرت زهرا )س( در ولایتمداری باشــد، افزود: زمانی که ولایتمداری در وجود و 
خون ما باشــد، یقین داشــته باشید که هیچ کشوری نمی تواند به ما ضربه بزند و 
با اقتدار، توانایی بالا، آموزش، علم و ایمان قوی در مقابل دشــمنان نظام مقدس 

می کنیم. ایستادگی  اسلامی  جمهوری 

سید عباس عراقچی با ارائه گزارشی از دیدارهای خود با بشار اسد رئیس جمهور سوریه و هاکان فیدان وزیر امور 
خارجه ترکیه تاکید کرد که هیچ کس از یک جنگ دیگر در سوریه سود نخواهد برد. به گزارش خبرگزاری مهر، سید 
عباس عراقچی با ارائه گزارشی از دیدارهای خود با بشار اسد رئیس جمهور سوریه و هاکان فیدان وزیر امور خارجه 
ترکیه در صفحه شخصی خود در شبکه اجتماعی نوشت: گفتگوهای مهمی با رئیس جمهور اسد، و مذاکرات صریح و 
سازنده ای با وزیر امور خارجه فیدان داشتم. سفر من از دمشق به آنکارا یکی از پروازهای مستقیم نادر بین دو کشور 
بود. همه توافق داریم که هیچ کس از یک جنگ دیگر در سوریه سود نخواهد برد. بدون ذره ای تردید، درگیری ها 
منجر به گسترش تروریسم به کل منطقه پیرامونی سوریه خواهد شد. همچون همیشه، ایران در کنار مردم، دولت 
و ارتش سوریه در جنگ علیه تروریسم خواهد ایستاد، و البته آماده هرگونه کمک و پشتیبانی از کاهش تنش در 

منطقه از طریق گفتگو و دیپلماسی هستیم.

جمعی از دانشجویان تهرانی مقابل سفارت ترکیه، تجمعی با محکومیت جنایات اسرائیل و 
گروهک های تروریستی برگزار کردند.به گزارش خبرگزاری مهر، عصر امروز تجمع مردم و 
دانشجویان تهرانی مقابل سفارت ترکیه با موضوع محکومیت اقدامات گروهک های تروریستی 
حاضر در سوریه و هم چنین جنایات رژیم صهیونیستی برگزار شد.تجمع کنندگان با حمایت از 
دولت سوریه و محور مقاومت از دولت ها و کشورهای مسلمان منطقه خواستار حمایت از مردم 
مظلوم سوریه، لبنان و فلسطین شده و با سر دادن شعارهایی از جمله »مرگ بر آمریکا« و 

»مرگ بر اسرائیل« خواستار جلوگیری از جنایات رژیم صهیونی در منطقه شدند.

تجمع ضدصهیونیستی مقابل 
سفارت ترکیه در تهران 

برگزار شد

عراقچی: هیچ کس از جنگ در سوریه سود 
نخواهد برد

پزشکیان در همایش بین المللی بیمه و توسعه:

همه از ناترازی حرف می زنیم، اما می گوییم به هیچ چیز دست نزنیم

جانشین نیروی زمینی ارتش بیان کرد

استفاده نیروی زمینی ارتش از آخرین فناوری های روز در پروژه احداث دیوار مرزی
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گزیده خبرگزیده خبر
سهم نفت عربستان در آسیا افزایش یافت

عربستان سعودی بخشی از ســهم خود از واردات نفت به آسیا 
را در نوامبر پس گرفت و همزمان، روسیه بخشی از ســهم خود 
را واگذار کرد.به گزارش ایســنا، داده های بخش تحقیقات نفت 
شرکت مالی LSEG نشان داد واردات نفت از عربستان سعودی، 
از ۵.۲۸ میلیون بشــکه در روز در اکتبر، به ۵.۸۳ میلیون بشکه 
در روز در نوامبر افزایش یافت.در این بین، صادرات نفت روسیه 

به آسیا که بزرگترین منطقه واردکننده نفت در جهان اســت، از 
۳.۹۶ میلیون بشکه در روز در اکتبر، به ۳.۵۱ میلیون بشکه در 
روز در نوامبر کاهش یافت کــه پایین ترین میزان از ژانویه بود.

این داده ها نشان داد واردات آسیا از عربستان سعودی در نوامبر، 
به میزان ۵۵۰ هزار بشــکه در روز افزایــش یافت اما واردات از 
روسیــه، به میزان ۴۵۰ هزار بشــکه در روز کاهش یافت.تغییر 

موازنه از روسیه به نفع عربســتان در بازار آسیا، با وجود افزایش 
قیمت فروش آرامکوی ســعودی به مشتریان آسیایی روی داد. 
قیمت گرید نفتی »عرب لایت« آرامکو، ۹۰ ســنت در هر بشکه 
افزایش یافت و ۲ دلار و ۲۰ سنت بالاتر از قیمت پایه منطقه ای 
عمــان/دوبی برای نوامبر شــد. با وجود افزایــش قیمت فروش 
رســمی آرامکو برای نوامبر، نفت عربســتان در آسیا، نسبت به 

ســایر گریدهای نفــتی از جمله نفت اورال روسیــه، رقابتی تر 
بود.نفــت روسیه هم بــه دلیل مسیر حمــل طولانی تر از بنادر 
روسیــه در دریای بالتیــک به مقصدهای آسیــایی، هزینه های 
حمل بالاتری پیدا کرده اســت. این هزینه ها با تشدید تحریم ها 
علیه نفتکش های ناوگان ســایه، احتمــالا افزایش خواهد یافت. 
انگلیس، هفته گذشــته، تحریم های بیشتری را علیه ۳۰ کشتی 
اعلام کــرد و تعداد نفتکش های تحت تحریم را به ۷۳ کشــتی 
رســاند. چین و هندنفت روسیه از زمان وضع تحریم های غرب 
علیه مســکو بر ســر جنگ اوکراین در ســال ۲۰۲۲، تا حدود 
زیــادی، دو خریدار بزرگ در آسیا دارد که شــامل چین و هند 
هســتند.واردات نفت از روسیه به چین، از ۲.۱۹ میلیون بشکه 
در روز در اکتبر، به ۲.۰۴ میلیون بشکه در روز در نوامبر کاهش 
یافت و واردات به هند از ۱.۷۵ میلیون بشــکه در روز، به ۱.۴۷ 
میلیون بشــکه نزول کرد.چین در همین مدت، واردات نفت از 
عربســتان سعودی را از ۱.۶۲ میلیون بشــکه در روز، به ۱.۶۸ 
میلیون بشــکه در روز افزایش داد و هند شاهد ورود ۷۷۰ هزار 
بشکه در روز نفت از عربســتان بود که در مقایسه با ۶۱۰ هزار 
بشــکه در روز در اکتبر افزایش داشــت. ســایر صادرکنندگان 
خاورمیانه ای هم شــاهد افزایش واردات نفت به چین در نوامبر 
بودنــد که منعکس کننده قیمت رقابتی گریدهای نفتی آنها در 
مقایسه با سایر گریدهایی مرتبط با نفت برنت مانند نفت غرب 
آفریقا بود.واردات نفت از عراق به چین از ۱.۲۱ میلیون بشــکه 
در روز در اکتبر، به ۱.۵۳ میلیون بشکه افزایش یافت و واردات 
از عمان، از ۶۸۰ هزار بشکه در روز، به ۷۷۰ هزار بشکه افزایش 
یافت.داده های شرکت LSEG نشان داد واردات نفت از امارات 
عربی متحده به هند، از ۳۶۰ هزار بشــکه در روز، به ۵۱۰ هزار 
رقابتی  بشــکه صعود کرد.چالش صادرکنندگان خاورمیانه ای، 
نگه داشــتن نفتشان در برابر سایر تولیدکنندگان است تا سهم 
بازارشــان را حفظ کــرده و بازپس بگیرند.بر اســاس گزارش 
رویترز، این موضوع برای صادرکنندگان نفت خاورمیانه اهمیت 
خــاصی دارد زیرا تقاضــای آسیا برای نفت، در ســال ۲۰۲۴، 
احتمالا نســبت به سال قبل، کمتر خواهد شد. واردات نفت به 
این منطقه، در ۱۱ ماهه ســال ۲۰۲۴، به ۲۶.۵۲ میلیون بشکه 
در روز رسیده که ۳۷۰ هزار بشکه در روز کمتر از مدت مشابه 

در سال ۲۰۲۳ بوده است.

سخنگوی مرکز مبادله اعلام کرد

جزئیات جدید سامانه ارز تجاری

ســخنگوی مرکز مبادله ارز و طلای ایران در گفت وگو با ایسنا، مکانیزم معاملات سامانه 
ارز تجاری و گروه های مشــمول معاملات در این ســامانه را تشریح کرد.اصغر بالسینی - 
سخنگوی مرکز مبادله ارز و طلای ایران - در گفت وگو با ایسنا درباره »راه اندازی رسمی 
ســامانه ارز تجاری مرکز مبادله ایران« گفت: سامانه ارز تجاری مرکز مبادله ارز و طلای 
ایران که اخیرا بطور رسمی فعالیت خود را آغاز کرده، قبلا »مکررا« آزمایش شده و از سوم 
آذر سال جاری، بصورت رســمی برای خرید و فروش ارز راه اندازی شده است.وی افزود: 
این سامانه، سیستمی است که تسویه معاملاتی در آن صورت می گیرد؛ تمام فرآیندها اعم 
از معامله، جورسازی و مچینگ و پس از معامله را در خود دیده و همزمان مجموعه ای از 
ارتباطات را با سایر سامانه ها طراحی کرده است.سخنگوی مرکز مبادله در پاسخ به سوال 
خبرنگار ایســنا مبنی بر نحوه فعالیت ســامانه ارز تجاری تشریح کرد:  در گام اول صادر 
کننده که دارای ارز است سفارش فروش خود را به بانک عامل ارائه می کند و بانک وجود 
این میزان ارز را تایید می کند. بنابراین اگر صادر کننده ای کالایی را صادر کرد، ســامانه 
نسبت به وجود این میزان ارز حاصل از صادرات اطمینان حاصل می کند و در مقابل وارد 
کننده پس از ثبت سفارش و اخذ تخصیص معتبر، معادل ریالی را از طریق بانک عامل به 
حســاب معاملاتی مرکز مبادله واریز می کند. بنابرین، ریسک طرفین معامله در این بازار 
عملا حذف شده و به صفر رسیده است.مکانیزم کلی معاملات سامانه ارز تجاری بالسینی 
ادامــه داد: در رابطه با مکانیزم کلی معاملات، ذکر این نکته مهم اســت که صادر کننده 
حداقل قیمت مورد نظر خــود و وارد کننده حداکثر قیمت را اعلام می کند. در حقیقت 
فروشــنده اعلام می کند که از یک نرخ مشخص، ارز خود را ارزان تر نمی فروشد و خریدار 
نیــز از قیمــت اعلامی بالاتر، ارز مورد نیاز خود را خریــداری نمی کند. بنابراین، خرید و 
فروش هایی )عرضه و تقاضاهایی( که باهم فصل مشــترک نزدیک تری دارند، منطبق می 
شــوند و عملا »تطبیق سفارش ها« در جلسه معاملاتی رخ می دهد و متعاقب آن، تسویه 
پایاپای به ثمر می نشیند. بدین ترتیب معادل ریالی ارز خریداری شــده به حساب صادر 
کننده واریز و ارز خریداری شده در حساب عامل وارد کننده قرار می گیرد.وی افزود: براین 
اساس، بدیهی است که یک قیمت پایانی برای روز معاملاتی وجود دارد که میانگین وزنی 
تمام معاملات روز اســت و این قیمت، مبنای نــرخ ابتدایی و آغازین برای معاملات فردا 
)نرخ فردایی( یا روز معاملاتی بعدی خواهد بود.طرفین معاملات ارز تجاری چه کســانی 
هستند؟ســخنگوی مرکز مبادله گفت: این معاملات قبلا به عنوان ارز اشخاص و توافقی 
شناخته شده است. در این سامانه دو دسته افراد قرار دارند. عرضه کنندگان ارز و خریداران 
ارز. فروشندگان یا عرضه کنندگان ارز کسانی هستند که قبلا رفع تعهد صادراتی خود را 
با واگذاری کوتاژ صادراتی خود انجام می دادند؛ اما در نقطه مقابل، خریداران یا متقاضیان 
ارز کسانی هستند که در فیش تخصیص ارز آنها محل تامین ارز، مرکز مبادله ارز و طلای 
ایران قید شده است.وی با اشاره به فرآیند جدیدی که در این سامانه در نظر گرفته شده 
اســت خاطرنشــان کرد: نکته مهم در این رابطه این است که صادر کننده و واردکننده، 
بصورت شخص در این سامانه حضور ندارند، بلکه طی عقد قرارداد عاملیت با بانک عامل یا 
کارگزار )که به انتخاب خودشان صورت می گیرد(، این بانک ها به نمایندگی از صادرکننده 
و واردکننده کار خرید و فروش ارز را انجام می دهند.ســخنگوی مرکز مبادله ایران ادامه 
داد: مطابق مکانیزم این سامانه، خریدار باید از قبل، معادل ریالی ارز را تامین کرده باشد. 
در نقطــه مقابل نیز، صادرکننده یا عرضه کننــده ارز اذعان کرده که در مقصد صادراتی 
خود، ارز اعلام شده را در اختیار دارد. متعاقب آن، بانک عامل اطمینان حاصل می کند که 
ارز ادعایی صادرکننده در دســترس است. بدین ترتیب نقش بانک ها در دو طرف معامله 
پررنگ بوده و این مساله به اطمینان بیش تر از تعهدات طرفین منتهی می شود. گروه های 
مشمول معاملات ارز تجاری بالسینی با اشاره به گروه هایی که تحت شمول این بخش نامه 
جدید هستند اعلام کرد: از سوم دی ماه سال جاری به بعد »الزاما« صادرکنندگانی مانند 
روانکاران، لبنیات و شیر خشک، کربن و دوده، خشکبار، آبزیان، گیاهان دارویی )به انضمام 
زعفران( تره بار، کلینکر سیمان و کشــتیرانی، ملزم به عرضه ارز در این سامانه هستند و 
متقاضیان ارز هم  شامل واردکنندگانی مثل موبایل، لپ تاپ، تبلت، ماشین آلات صنعتی، 

موز و ادویه، می شوند.

آخرین وضعیت بازار رمزارزها در 
جهان

ریپــل ۱۶ درصد افزایش یافت و تســلط خود را به عنوان ســومین رمزارز بزرگ 
تقویــت کرد.به گزارش ایســنا، ریپل بیش از ۱۶ درصد افزایــش یافت و جایگاه 
خود را به عنوان ســومین ارز دیجیتــال بزرگ با ارزش بازار ۱۵۴.۸ میلیارد دلار 
تثبیت کرد و پس از آن تتر با حدود ۱۳۴ میلیارد دلار و ســولانا با ۱۰۶ میلیارد 
 ،)RLUSD( دلار قــرار گرفتند.این افزایش چشــمگیر با اســتیبل کویــن ریپل
تقویت شــد زیرا بــا ایجاد پل ارتباطی بــا بلاک چین و بانکداری ســنتی آماده 
اســت تا امور مالی جهــانی را مختل کند. به طور همزمان، اســتعفای آتی رئیس 
کمیسیون بورس و اوراق بهادار، گری جنســلر، گمانه زنی هایی در مورد چرخش 
مطلوب در مبارزه طولانی مدت نظارتی ریپل ایجاد کرده اســت.مارکت نوشــت، 
در ســاعت ۱۲:۲۴ صبح به وقت شــرقی، ریپل ۱۶.۸۷ درصد افزایش یافت و به 
۲.۶۸ دلار فروخته شــد، در حالی که بیت کوین و اتریــوم با ۲ درصد کاهش به 
ترتیب به ۹۵هزار  و۲۳۳ دلار و ۳۶۰۴ دلار معامله شــدند. رشد چشمگیر ریپل 
شــامل ۴۲۴ درصد ســود ماهانه و افزایش خیره کننده ۳۳۴ درصدی نســبت به 
سال گذشــته اســت.مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر 
۳.۴۸ تریلیون دلار برآورد می شــود که این رقم نســبت به روز قبل ۱.۰۹ درصد 
بیشتر شــده اســت. در حال حاضر ۵۴.۶۰ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در 
اختیار بیت کوین اســت که ۰.۸۰ درصد کاهش روزانه را ثبت کرده اســت.حجم 
کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ســاعت گذشــته ۲۷۷.۳۱ میلیارد دلار اســت 
که ۵۵.۹۷ درصد افزایش داشــته اســت. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در 
حال حاضر ۲۷.۵۷ میلیارد دلار اســت که ۹.۹۴ درصد از کل حجم ۲۴ ســاعته 
بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم تمام ســکه های پایدار اکنون ۲۴۴.۳ میلیارد 
دلار اســت که ۸۸.۱۰ درصد از کل حجم ۲۴ ســاعته بازار ارزهای دیجیتال را 

می دهد. تشکیل 

رئیس کل دادگستری استان تهران:

۳۰ هزار شاکی پرونده های »رمز ارز« 
در دادسرای تهران

رئیس کل دادگستری استان تهران در خصوص تعداد شکات مربوط به پرونده های مرتبط با حوزه 
رمزارز گفت: با توجه به اینکه پرونده های رمزارز معمولًا کثیرالشــاکی محسوب می شوند، در حال 
حاضر تعداد شکات این نوع پرونده ها در مرحله تعقیب متهمان و اجرای حکم حدوداً ۳۰ هزار نفر 
است.به گزارش ایسنا به نقل از رسانه و روابط عمومی دادگستری کل استان تهران، علی القاصی با 
بیان اینکه پرونده های مرتبط با حوزه رمز ارز در حال حاضر حدود ۲۰ درصد از پرونده های وارده 
به دادسرای تهران را تشکیل می دهند، گفت: این پرونده ها عموما تحت عناوین اتهامی اخلال در 
نظام اقتصادی کشــور، کلاهبرداری و تحصیل مال از طریق نامشروع مورد تعقیب قرار می گیرند.

رئیس کل دادگستری استان تهران در خصوص تعداد شکات مربوط به پرونده های مرتبط با حوزه 
رمزارز اظهار کرد: با توجه به اینکه پرونده های رمزارز معمولًا کثیرالشــاکی محسوب می شوند، در 
حال حاضر تعداد شکات این نوع پرونده ها در مرحله تعقیب متهمان و اجرای حکم حدوداً ۳۰ هزار 
نفر است.وی در پاسخ به سوالی در خصوص تمهیدات دادگستری کل استان تهران به منظور تسریع 
در رسیدگی به پرونده های رمزارزی گفت: توقیف اموال، شناسایی کیف پول های مجازی، صدور قرار 
تأمین متناسب برای متهمان و تعیین میزان دقیق مال مورد ادعای شکات به عنوان اقدامات اولیه 
تعقیبی در این نوع از پرونده ها محسوب می شود.القاصی گفت: در پرونده هایی که در دادگستری در 
حال رسیدگی هســتند مشاهده می شود که بسیاری از ارزها غیر واقعی و بدون پشتوانه هستند و 
افرادی مبالغ شان را در قالب دلار و یا ارز دیگری پرداخت کرده اند و افراد سودجو از این طریق اقدام 
به کلاهبرداری کرده و در جریان رسیدگی مشخص می شود اموال زیادی از افراد کلاهبردار برای 
پرداخت وجوه مالباختگان شناســایی نمی شود و یا اموال شناسایی شده، کفاف حقوق مالباختگان 
را نمی دهد.وی با اشــاره به این نکته که امــروزه در پرونده های رمزارز با سیل عظیمی از جمعیت 
مالباختگان روبه رو هســتیم به مردم توصیه کرد: به راحتی افراد اطلاعاتشان را در اختیار دیگران 
و افراد ســودجو قرار ندهند چرا که دستگیری آنها، به دلیل پولشویی و یا اینکه اموالشان را به نام 
دیگران می زنند ســخت و زمانبر است.القاصی در پایان در خصوص اقدامات صورت گرفته به منظور 
پیشــگیری از وقوع جرم در حوزه رمزارزها بیان کرد: اقدامات مختلفی به منظور پیشگیری از وقوع 
جرم در خصوص رمزارزها در دستور کار قرار گرفته که می توان به آموزش عمومی از طریق ارسال 
پیامک به حدود ۹۰ میلیون مخاطب از طریق معاونت پیشگیری از وقوع جرم استان تهران، آموزش 
عمومی از طریق برنامه ســازی برای بیش از ۲۰ میلیون دنبال کننده، توجیه صرافی های رمز ارز در 
جهت رعایت موازین قانونی در تعامل با پلیس فتا، وزارت اطلاعات و اطلاعات سپاه و مشارکت فعال 
در تدوین قانون جدید بانک مرکزی و همچنین لایحه اصلاح قانون جرائم رایانه ای، از جمله اقداماتی 

است که می توان به آن ها اشاره کرد.

ایسنا/خراسان رضوی نماینده مردم مشهد 
در مجلس گفت: مشــهد می تواند یکی از 
ســرمایه گذاری  بــرای  هدف  شــهرهای 
کشــورهای عضو اکو باشــد، خصوصا که 
این شــهر نیاز به سرمایه گذاری نیز دارد.

احسان عظیمی راد در گفت وگو با ایسنا با 
اشــاره به برگزاری اجلاس وزرای خارجه 
کشــورهای عضــو اکو در مشــهد، اظهار 
کــرد: اکو یک ســازمان اقتصادی اســت 
که با حضور کشــورهای ایران، پاکستان، 
ترکیه و بعد نیز اضافه شــدن کشورهای 
ایران  اسلامی  جمهــوری  اطراف  مختلف 
در آسیا میانه و قفقاز مانند قرقیزســتان، 
ترکمنستان و سایر کشورها شکل گرفت.

وی با اشــاره به اهداف سازمان اکو افزود: 
هدف اصلی این ســازمان، توســعه پایدار 
با  برای کشــورهای عضو است.  اقتصادی 
توجه به این رویکرد و اینکه کشــور ما در 

حوزه جنگ اقتصادی درگیر است و ضرورت دارد با حمایت و حضور همه کشورها 
کمک و تعاملات بین المللی در این زمینه برقرار باشــد، ارتباط با کشورهای عضو 
ســازمان همــکاری اقتصادی اکو بسیار مهم است.ســخنگوی مجمــع نمایندگان 
خراســان رضوی با اشــاره به اهمیت مشهد در پیشــبرد اهداف سیاست خارجی 
کشور، گفت: مشــهد ظرفیت های عظیمی دارد؛ این شــهر پایتخت معنوی ایران 
و جهان اسلام و ســالانه پذیرای زائران زیادی اســت. از طرفی دیگر قرار گرفتن 
مشــهد و اســتان در کریدور شــرق به غرب موضوع بسیار مهمی است. دسترسی 

شــهرهای شــرق جمهوری اسلامی 
ایران به کریدور شمال به جنوب نیز 
از همین مسیر می تواند محقق شود.

قطب  مشــهد  داد:  ادامه  عظیمی راد 
علم و فناوری، گردشــگری، زیارت و 
صنعت و به ویژه صنایع با تکنولوژی 
بالاســت و ایــن نشــان می دهد که 
ظرفیت هــای بسیار بــالایی دارد. از 
ایــن جهت مشــهد می تواند یکی از 
شــهرهای هدف برای سرمایه گذاری 
باشد، خصوصا  اکو  کشــورهای عضو 
نیاز به سرمایه گذاری  که این شــهر 
نیــز دارد.وی با بیان اینکه مشــهد 
می توانــد در همــکاری سیــاسی و 
توســعه سیاست خارجی برای کشور 
نقــش بسیــار پررنــگی را ایفا کند، 
این  از  برگزاری اجلاسیه هایی  افزود: 
دست در مشهد می تواند هم به رشد 
اقتصادی، توســعه و پیشرفت شــهر کمک کند و هم نقشی وحدت گونه در جهت 
هم افزایی بین کشــورهای منطقه با محوریت مشــهد دارد.نماینده مردم مشهد و 
کلات در مجلس بیان کرد: امیدواریم این اجلاس منجر به رشــد و توســعه برای 
شــهر و کشور ما شــود. ضمن اینکه یکی از اهداف توســعه زیارت و گردشگری، 
گســترش فرهنگ رضوی اســت. افرادی که در مشــهد حضور پیدا می کنند، به 
نوعی ســفیر فرهنگی و رضوی خواهند بود و  این فرهنگ را به کشورهای خود در 

راستای تمدن نوین اسلامی انتقال می دهند.

قالیباف: مجلس به تعیین قیمت 
بنزین ورود نمی کند

رئیس مجلس شــورای اسلامی گفت: اختیار تعیین قیمــت بنزین و فرآورده های 
نفتی در دست دولت اســت و مجلس به این موضوع ورود نخواهد کرد.به گزارش 
ایســنا، محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شــورای اسلامی در جلسه علنی امروز 
سه شــنبه مجلس در جریان بــررسی بندی از لایحه بودجــه ۱۴۰۴ در خصوص 
منابــع حاصل از فروش نفت عنوان کرد: بند الف ماده یک قانون هدفمندی دولت 
را مکلف کرده اســت که تــا پایان برنامه پنجم توســعه، قیمت فرآورده های نفتی 
را به قیمت روی کشــتی که در خلیج فارس اســت، قیمت گذاری کند.وی ادامه 
داد: درحال حاضر از برنامه ششــم توسعه هم گذشتیم اما این اتفاق نیفتاده است. 
ولی اختیار تعیین قیمت بنزین هنوز در دســت دولت است و مجلس همان موقع 
اختیار این موضوع را به دولت داده اســت. اگر دولت همان موقع قیمت بنزین را 
به شــکل گفته شده تعیین می کرد، امسال به این مشــکلات گرفتار نبودیم. پس 
اجازه بدهید دولت کار خودش را انجام بدهد و ما دخالتی در این زمینه نداشــته 

باشیم. الان نیز بحث تهاتر مطرح هســت که حتماً با تهاتر مخالفیم.

کاهش تقاضا و افزایش شدید هزینه های تولید موجب شده تا خودروسازان اروپایی دست به تعطیلی واحدها و اخراج گسترده کارگران 
خود بزنند.به گزارش خبرنگار مهربه نقل از رویترز، طی ماه های گذشته تعدادی از شرکت های خودروسازی در اروپا از تصمیم خود برای 
تعطیلی کارخانه ها و اخراج کارکنان خبر داده اند.کاهش تقاضا برای خودرو، افزایش هزینه های تولید، بالا گرفتن رقابت با رقبای چینی و 
سرعت کمتر از انتظار گذار به سمت استفاده از خودروهای برقی از جمله مهمترین دلایل بحران در بازار خودروسازی اروپاست.شرکت 
قطعه سازی والئوی فرانسه اعلام کرده که ۱۰۰۰ نفر از کارگران خود را اخراج خواهد کرد و دو کارخانه را نیز تعطیل می کند.شرکت خودروسازی استلانتیس هم اخیراً اعلام 
کرد که قصد دارد یک کارخانه خود در جنوب انگلیس را تعطیل کند که به اخراج هزار نفر از کارگران این واحد منجر خواهد شد.کاهش تقاضا موجب شده که تولید خودرو، به 
خصوص مدل برقی فیات ۵۰۰، در کارخانه اصلی این شرکت در شهر میرافیوری ایتالیا متوقف شود.شرکت قطعه سازی بوش آلمان نیز اعلام کرده که قصد دارد طی سال های 
آینده ۵۵۰۰ نفر از کارگرانش را اخراج خواهد کرد.شرکت خودروسازی فورد آمریکا هم تصمیم گرفته ۴ هزار نفر از کارگرانش را در آلمان و انگلیس اخراج کند.شرکت تولید 

لاستیک خودروی میشلن فرانسه نیز گفته که ۲ کارخانه خود را در غرب فرانسه تعطیل می کند که به بیکاری ۱۲۵۰ نفر منجر خواهد شد.

قیمت طلا امروز سه شنبه )۳ دسامبر( با افزایش انتظارات در مورد کاهش نرخ بهره آمریکا در ماه جاری افزایش یافت، زیرا تمرکز روی 
داده های اقتصادی آتی برای اطلاعات بیشتر تغییر می کند.به گزارش ایسنا، هر اونس طلا پس از کاهش یک درصدی در روز دوشنبه 
۰.۱ درصد افزایش یافت و به ۲۶۴۲ دلار و ۴۲ ســنت در هر اونس رسید. قیمت طلای آمریکا با ۰.۳ درصد افزایش به ۲۶۶۵ دلار و 
۳۰ ســنت رسید.کریســتوفر والر، رئیس فدرال رزرو اظهار کرد که با توجه به پیش بینی کاهش نرخ تورم به ۲ درصد، او تمایل دارد از 
کاهش دیگری در اواخر این ماه حمایت کند. جان ویلیامز، رئیس فدرال رزرو نیویورک عنوان کرد که من انتظار دارم که در طول زمان 
به سمت یک سیاست بی طرف تر حرکت کنیم. این اظهارات باعث شد تا سرمایه گذاران انتظارات برای کاهش نرخ بهره را در نشست 
۱۷ تا ۱۸ دسامبر فدرال رزرو به نزدیک به ۷۵ درصد افزایش دهند.شمش در محیطی با نرخ بهره پایین رشد می کند. داده های کلیدی 
ایالات متحده در این هفته شــامل فرصت های شغلی، گزارش اشتغال ملی در روز چهارشنبه و گزارش حقوق و دستمزد در روز جمعه 
است.رویترز گزارش کرد که داده ها نشان می دهد که تولیدات ایالات متحده در ماه نوامبر با سرعت متوسطی کاهش یافت و سفارش ها 

برای اولین بار در هشــت ماه گذشــته رشد کردند و کارخانه ها با قیمت های پایین تر برای نهاده ها مواجه شدند. طلا اغلب به عنوان یک سرمایه گذاری امن در طول دوره های بی 
ثباتی اقتصادی یا ژئوپلیتیکی در نظر گرفته می شود.در بازار سایر فلزات ارزشمند، نقره با ۰.۳ درصد افزایش به ۳۰.۶۰ دلار در هر اونس رسید، پلاتین ثابت در ۹۴۶.۶۰ دلار بود 

و پالادیوم ۰.۵ درصد افزایش یافت و به ۹۸۵ دلار و ۸۶ سنت رسید.

تعطیلی و اخراج گسترده کارگران، داستان جدید خودروسازان 
اروپایی

طلای جهانی مسیرش را عوض کرد

نماینده مردم مشهد در مجلس: 

مشهد می تواند یکی از شهرهای هدف برای سرمایه گذاری 
کشورهای عضو اکو باشد
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متخصصان یک شرکت دانش بنیان به کمک دانش بومی در حوزه نانو 
موفق شده اند، دارویی ضد سرطان بدون عوارض جانبی داروهای معمول 
تولید کنند که ســالانه ۲۵ میلیون دلار صرفه جویی ارزی برای کشور 
در پی دارد.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از معاونت علمی، فناوری 
و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری، احمد پوراحدی، مدیرعامل 
شرکت دانش بنیان اکسیر نانوسینا با اشاره به طراحی و تولید داروهای 
ضد ســرطان و مبتنی بر نانوفناوری عنوان کرد: شــرکت دانش بنیان 
اکسیر نانو سینا فعالیت خود را از سال ۱۳۸۸ در حوزه تولید داروهای 
ضد سرطان آغاز کرده اســت. زمینه فعالیت این شرکت دانش بنیان، 
تولید داروهای نانویی و تولید داروی نانو میسلی و نانولیپوزومی است.
وی افزود: یکی از داروهای ضدســرطان خارجی که حدود هشت سال 
اســت در بازار ایران وجود دارد، دوکسوروبیسین لیپوزومال است که 
برای طیف گسترده ای از سرطان ها، به طور عمده برای سرطان پستان 
و بعد ســرطان خون استفاده می شــود. البته نمونه معمولی این دارو، 
عوارض جانبی بسیار زیادی دارد.پوراحدی ادامه داد: چند سال پیش 
یک شــرکت آمریکایی، دارویی را وارد بازار کــرد که عوارض جانبی 
دوکسوروبیســین را کاهش داد و قیمت بسیار بالایی نیز برای آن در 
نظر گرفت اما خوشبختانه با تولید این دارو توسط متخصصان شرکت 
دانش بنیان اکسیر نانوسینا در عین برخورداری از کیفیت مشابه نمونه 
خارجی، قیمت تمام شده دارو برای بیماران تا یک سوم نمونه وارداتی 
کاهش یافت و تمام نیاز بیماران با استفاده از داروی ساخت ایران تأمین 
می شــود.وی همچنین گفت: تا پیش از تولید دوکسوروبیســین نانو 
لیپوزومال توسط اکسیر نانو سینا، سازنده این دارو، شرکتی آمریکایی 
بود و در هر ویال این دارو را بسته به نوع کشور از حدود ۶۰۰ تا ۹۰۰ 
دلار به فروش می رساند. اما با ساخت این دارو توسط متخصصان این 
شــرکت دانش بنیان، ضمن تأمین نیاز بیماران با عوارض جانبی کم تر 
بــه ویژه برای بیماران قلبی، زمینه بــرای کاهش خروج ارز نیز فراهم 
شده است.مدیرعامل شــرکت دانش بنیان اکسیر نانوسینا با اشاره به 
اســتفاده از فناوری نانولیپوزوم در داروی دوکسوروبیسین ساخت این 
شرکت دانش بنیان گفت: با تکیه به این فناوری، ماده دارویی فقط به 
سلول های سرطانی وارد می شود و سلول های سرطانی را از بین می برد، 
به همین دلیل عوارض جانبی آن بســیار کاهش پیدا کرده است.وی 
با بیان این که کار پژوهش و مطالعات فناورانه برای ســاخت این دارو، 
از یک دهه قبل توســط جمعی از متخصصان دانشگاهی این شرکت 
دانش بنیان آغاز شــده عنوان کرد: علیرغم تمامی ســخت گیری های 
وزارت بهداشــت توانستیم تمامی مجوزها را اخذ کنیم و این محصول 
دانش بنیــان اکنون نیاز بیماران ســرطانی را تأمین می کند.این فعال 
فناور به اشــتغال ایجاد شده توسط این شرکت دانش بنیان اشاره کرد 
و افزود: اکسیر نانو سینا ۵۰ نفر نیروی انسانی دارد که بخش عمده ای 
از پرسنل، متخصصان و دارای تحصیلات تکمیلی هستند.پوراحدی با 
اشاره به سهم تولیدات دانش بنیان از بازار داروهای ضد سرطان گفت: 
در ایران حدوود ۲۰ تا ۲۵ هزار ویال از همین دارو اســتفاده می شود. 
این شرکت دانش بنیان پنج سال است که موفق شده، کل نیاز کشور 
را تأمین کند و زمینه ساز ذخیره سالیانه ۲۵ میلیون دلار سرمایه های 
ارزی کشــور شود.وی با اشاره به ورود این شرکت دانش بنیان به حوزه 
صادرات با اخذ تاییدیه های بین المللی عنوان کرد: صادرات دارو دارای 
الزامات و بعضاً مشــکلات خاص خود اســت؛ امــا علیرغم وجود این 
مشــکلات، این محصل در عراق و فیلیپین در حال ثبت اســت و به 
کشور سوریه صادرات مستمر دارد.مدیرعامل شرکت دانش بنیان اکسیر 
نانوسینا با اشاره به ضرورت حمایت های گسترده برای ورود محصولات 
دانش بنیان به بازارهای بین المللی عنوان کرد: معاونت علمی، فناوری 
و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری همواره به شیوه های مختلف 
حمایت خود را از صادرات محصولات دانش بنیان نشان داده است، اما 
صادرات و ثبت محصول نیاز به مدارکی دارد که هزینه های زیادی به 
شرکت تحمیل می کند. حمایت در تأمین مالی ثبت می تواند می تواند 

زمینه ساز ورود شرکت های دانش بنیان به بازار جهانی شود.

یک شرکت دانش بنیان اعلام کرد؛

تولید نانوداروی ضدسرطان ۲۵ 
میلیون دلار صرفه جویی ارزی دارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

وقتی شکستی،می توانی ارزشمند باشی!!

فروش سیتروئن ۲CV چوبی با قیمت قابل توجه 230 هزار دلار!

یک دســتگاه ســیتروئن ۲CV چوبی نمادین که از درخت های گوناگون ساخته شده است با قیمت قابل توجه ۲۳۰ هزار دلار به 
فروش رفت و رکورد جدیدی را ثبت کرد. ۲CV که در کشــور ما نیز با نام ژیان مشــهور شــد طرفداران و منتقدان زیادی دارد. 
دوســتداران این خودروی فرانســوی می گویند ۲CV باعث شد توده مردم در کشوری که جنگ جهانی را تجربه کرده بود مالک 
خودرو شــوند. درعین حال برخی افراد می گویند ۲CV از حداقل های یک خودروی استاندارد نیز به دور بوده است؛ اما به هرحال 
همه موافق این موضوع خواهند بود که پرداختن مبلغی هنگفت برای ۲CV ساخته شده از چوب کار عاقلانه ای نخواهد بود. در 
حراجی روئیلاک هفته پیش که در فرانسه برگزار شد ژان پاول فاواند که مالک یک موزه در این کشور است مبلغی در حدود ۲۳۰ 
هزار دلار را برای خرید این سیتروئن ۲CV چوبی پرداخت کرد. بد نیست بدانید با چنین مبلغی می توان یک دستگاه پورشه ۹۱۱ 
کررا S صفرکیلومتر را خریداری کرد. گفته می شود قیمت نهایی پرداختی برای خودروی موردبحث حدود ۴۳ هزار دلار بیشتر از 

رکورد قبلی ۲CV بوده هرچند مدلی که قبلًا با بیشترین قیمت فروخته شد نسخه ای ساده و معمولی بود.

زمانی برای رقص لاله ها
هلند توانست جواز حضور در یورو را به دست بیاورد و حالا این تیم با رهبری فان دایک به فکر درخشش در یورو است.به گزارش 
ایسنا و به نقل از ساکرنت، گل زودهنگام ووت وخهورست صعود تیم ملی هلند را به یورو ۲۰۲۴ تضمین کرد. هلند در خانه ایرلند 
را با یک گل در ورزشــگاه یوهان کرویف شکســت داد و در گروه B بعد از فرانسه دوم شد. این برد هلندی ها را ۱۵ امتیازی کرد. 
هلند با شش امتیاز کمتر از فرانسه و بالاتر از یونان مسافر یورو شد.شاگردان رونالد کومان در بازی آخر باید خارج از خانه مقابل 
جبل الطارق به میدان بروند؛ تیمی که روز شنبه در نیس با نتیجه ۱۴ بر صفر از فرانسه شکست خورد.هلندی ها در بیشتر زمان 
بازی توانسته بودند عمکلرد خوبی نشان دهند و چندین موقعیت ایجاد کردند اما نتوانستند به برتری خود بیفزایند. کودی خاکپو 
چندین موقعیت خوب در این دیدار داشت ولی نتوانست گلزنی کند. تیجانی رایندرز نیز یک موقعیت خوب گلزنی را از دست داد.
انتظار می رود این آخرین حضور استفن کنی روی نیمکت ایرلند باشد. ایرلند روز سه شنبه در دوبلین یک بازی دوستانه مقابل 

نیوزلند برگزار خواهد کرد و باید خودش را آماده حضور در انتخابی جام جهانی کند.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب گرینگوی پیر
کتاب گرینگــوی پیر از مهمتریــن آثار کارلوس 
فوئنتس نویسنده  ی شــهیر مکزیکی است. طرح 
کلی این کتاب با الهام از رویدادی واقعی در رابطه 
با زندگی »امبــروز بی  یرس« نویســنده معروف 
آمریکایی نوشته شده است. البته کتاب گرینگوی 
پیر هم به هیچ عنوان تلاشی برای گزارش واقعیت 
نیســت و فقط کلیت این واقعه، دســتمایه  خلق 
داستانی شده است که با تخیل نویسنده  اش پیش 
می رود. کتاب همانطور که بدان اشــاره شد درباره   
مردی سالخورده است که سابقاً خبرنگار و نویسنده 
بوده و به دلایلی نامعلوم تمام زندگی و گذشــته   
خود را پشت سر گذاشته و به مکزیکِ درگیرودار 
انقلاب آماده است. پیرمردی آواره، سرگشته، ترک 
وطن کرده، درمانده، در ســرزمینی بیگانه. با یک 
چمدان حاوی نسخه  ای از رمان دن کیشوت! او براستی کیست؟ گذشته  اش چیست؟ چرا به 
مکزیک آمده است؟ تمام اینها سوالاتی است که به تدریج در طول داستان بر خواننده آشکار 
می  شود. نام او را نمی  دانیم چرا که او نام خود را نیز دفن کرده است. مکزیکی  ها او را گرینگو 
می  نامند و گویا این نامی اســت که به آمریکایی  های مهاجر و پناهنده در مکزیک می  دهند. 
اولین چیزی که در همان صفحات آغازین کتاب بر خواننده معلوم می  شود سرنوشت محتومِ 
گرینگو اســت هر کدام از این شخصیت  ها بار گذشــته  ای تلخ و زجرآور را حمل می  کنند. 
گذشته  ای که برشانه  هایشان سنگینی می  کند و آزارشان می دهد. هر کدام از آن ها به شکلی 
در حال فرار از گذشته  خویش است. گذشته  ای که نه می  توان رها کرد نه می  توان فراموش 
کرد و نه می  توان تغییر داد. آن ها هر کدام به شکلی زخم خورده گذشته  خویش  اند. در این 

میان گرینگوی پیر فقط مرگ را چاره  خود می  بیند.

رایان کوگلر
سال های فعالیت: ۲۰۰۹ تاکنون فیلم های قابل توجه: 
 ،)Creed( عقیده ،)Fruitvale Station( ایستگاه فروتویل

)Black Panther( پلنگ سیاه
باید پرسید رایان کوگلر قادر به انجام چه کاری نیست؟ 
او در تقاطع انتظار و مسؤولیت ایستاد و یک ابرقهرمان 
سیاهپوست میلیارد دلاری را تحویل داد، و در این راه 
جوایز اســکار را به MCU آورد. این در حالی است که 
او تا به امروز فقط سه فیلم بلند به نام خود ثبت کرده 
است. پیشــرفت فیلم سازی کوگلر همان چیزی است 
که در مدرسه ی فیلم از آن سخن می گویند. آینده ی 
تحسین شــده. در میانه ی راه است و آثار مردم  پسند 
می سازد. از بررسی شخصیت خام مستند »آخرین روز 
اسکار گرانت« تا معرفی رسمی فرهنگ پاپ در واکاندا، و ساخت فیلم »عقیده« که در بین آن ها 
حق رأی را ادا می کرد. کوگلر نیمه ی آخر ســال ۲۰۱۰ را به عنوان یکی از جذاب ترین تازه کارها 
شــروع کرد. گذر از یک تراژدی مســتقل، درام اکشن و ابرقهرمانانه، نقطه ی مشترک فیلم هایش 
اســت و توانایی او در زمینه ســازی و تقطیر هر داستان بدون در نظر گرفتن ژانر به خالص ترین و 
قابل لمس ترین احساسات انسانی است. حتی در تمام صحنه های گیج کننده ی بوکس و شهرهای 
آینده نگرانه، جدیت اولین فیلم او یعنی »ایســتگاه فروتویــل« در روایت هایش ادامه دارد. از همه 
مهم تر، در دستان کوگلر، هیچ موضوعی آن قدر مهم نیست که بتواند در جدیت محض غرق شود؛ 
حتی یک داســتان به تاریکی زندگی اسکار در فیلمش. کوگلر شخصا خجالتی و محجوب است 
اما فیلم های او با شــوخ طبعی و جذابیت سر و صدا می کنند.تأیید اینکه او برای پلنگ سیاه ۲ در 
سال ۲۰۲۲ برنامه دارد، نشان دهنده ی استعداد بزرگ کوگلر است. نشان او بر این فیلم چنان پاک 

نشدنی است که هیچ کس نمی خواهد مالکیت آن را در دست دیگران ببیند.

فرهنگ

طبق یک ســند مشــترک آلمان، فرانســه و ایتالیا 
درباره شیوه قانونمندسازی هوش مصنوعی در آینده 
به توافقی دســت یافته اند آنها معتقدند باید به جای 
هوش مصنوعــی کاربردهــای آن را قانونمند کرد.به 
گــزارش خبرگزاری مهر به نقل از رویترز، پیش بینی 
می شــود این امر مذاکرات در سطح اتحادیه اروپا را 
سرعت بخشــد.دولت های این ۳ کشور طرفدار ایجاد 
تعهدات داوطلبانه الزام آور برای تهیه کنندگان بزرگ 
و کوچک هوش مصنوعی هستند. کمیسیون ، پارلمان 
و هیات اتحادیه اروپا هم اکنون مشغول مذاکره درباره 
موضع منطقه درباره این حوزه جدید فناوری هستند.

پارلمان اتحادیه اروپا در ماه ژوئن ۲۰۲۳ میلادی قانون 
هوش مصنوعی را با هدف کاهش ریسک ایمنی و اجتناب از تاثیرات تبعیض آمیز بدون 
کندکردن روند توســعه آن در منطقه ارائه کرد. در نهایت اعضای پارلمان طی مذاکرات 
دستورالعملی پیشــنهاد کردند که فقط تهیه کنندگان بزرگ هوش مصنوعی)که بیشتر 
آمریکایی هستند( باید آن را رعایت کنند.با این حال ۳ دولت اتحادیه اروپا نسبت به این 
چالش رقابتی آشکار دســتورالعمل مذکور برای ارائه دهندگان کوچکتر اروپایی هشدار 
دادند. آنها اعلام کردند که این می تواند منجر به اعتماد کمتر به امنیت این ارائه دهندگان 
کوچکتر و در نتیجه مشتریان کمتر شود. آنها در ادامه افزودند این قوانین باید برای همه 
الزام آور باشد. همچنین هیچ تحریمی نباید اعمال شود.اما اگر پس از یک بازه زمانی خاص 
دســتورالعمل نقض شد، یک سیستم تحریم ایجاد خواهد شد. در آینده مقامات اروپایی 
پیروی شرکت ها از استانداردها را رصد خواهند کرد.طبق بیانیه وزارت اقتصاد آلمان که 
همراه وزارت امور دیجیتال این کشور مسیولیت این حوزه را برعهده دارند، قوانین و نظارت 
های دولتی نباید هوش مصنوعی را قانونمند کنند بلکه باید کاربردهای آن را هدف گیرد.

توســعه مدل های هوش مصنوعی که هنوز استفاده نمی شوند یا در بازار ارائه نشده اند، 
نباید توسط کشورها به طور جداگانه قانونمند شود.

توافق آلمان، فرانسه و ایتالیا درباره 
قانونمندسازی هوش مصنوعی
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دارنده کفش طلای فوتبال اروپا در فصل قبل، پیوستنش به بایرن مونیخ را بهترین تصمیم دوران فوتبال خود توصیف کرد.به گزارش ایسنا، هری کین در 
اولین فصلش در بوندسلیگا ۳۶ گل به ثمر رساند. هیچ مهاجم دیگری در اروپا در فصل قبل به اندازه او در گل زدن موفق نبود. به این ترتیب هری کین 
کفش طلای اروپا را در فصل قبل به دست آورد.به گزارش کیکر، هری کین "کفش طلا" را به دست آورد و پیوستنش به بایرن مونیخ را بهترین تصمیم 
دوران فوتبالش دانست.  کین ۳۱ ساله در مراسم دریافت کفش طلا گفت: این یک جایزه ویژه برای من است و احساس خیلی خوبی دارم.  فقط می توانم 
از همه کسانی که فصل قبل به من کمک کردند تشکر کنم. از تمام بازیکنان بایرن مونیخ نیز تشکر می کنم. بدون خانواده ام نمی توانستم اینجا باشم. آنها 
همیشه از من حمایت کرده اند.او درباره حضور در این تیم آلمانی گفت: حضور در بایرن بهترین تصمیم زندگی من است. من از هر لحظه اینجا لذت می برم.

هری کین: پیوستن به بایرن بهترین تصمیم فوتبالم بود

ورزشی

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X۸ دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X۸ شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X۸ با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰۸ برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹۸۸ فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰۸(، قصه های وقت خواب )۲۰۰۸(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴۸۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱۸ و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱۸ جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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رکورد تاریخی ستاره تیم ملی در لیگ بسکتبال

جگوار برقی در راه است

لیگ  نهم  هفته  ایسنا،  گزارش  رساند.به  ثبت  به  کاله  مقابل  را  تاریخی  عملکرد  یک  اسلامشهر،  طبیعت  بسکتبال  تیم  پوش  ملی 
یک  اسلامشهر،  طبیعت  تیم  پوش  ملی  و  جوان  ستاره  واحدی،   سینا  که  رسید  پایان  به  حالی  در  ایران  مردان  بسکتبال  برتر 
پوینت  باشد.  داشته  خود  تیم  پیروزی  روی  مستقیم  تاثیر  تا  رساند  ثبت  به  مازندران  کاله  مقابل  را  خارق العاده  رکورد  و  عملکرد 
او بدون  بود، یعنی  او ۱۰۰ درصد  پرتاب های  آمار  به ثبت رسانده که  را  امتیاز  ایران در دیدار مقابل کاله ۳۳  تیم ملی  گارد جوان 
است. کرده  سبد  وارد  زمین  مختلف  نواحی  از  را  خود  های  شوت  همه  و  کرده  ترک  را  زمین  پرتاب  یک  دادن  دست  از  حتی 

همچنین  و  درصد(   ۱۰۰( امتیازی  سه  پرتاب های   ۵ از   ۵ درصد(،   ۱۰۰( امتیازی  دو  پرتاب های   ۷ از   ۷ آمار  کاله  مقابل  واحدی 
اقدام های خود  در  پرتاب(  از ۱۲   ۱۲( موفقیت  درصد  العاده ۱۰۰  آمار خارق  تا  کرد  ثبت  را  درصد(   ۱۰۰( آزاد  پرتاب های   ۴ از   ۴
زمین  در  دقیقه(  )از کل ۴۰  ثانیه  و ۴۸  دقیقه  مدت ۳۸  به  بازی  این  در  تیم طبیعت  برساند.ستاره  ثبت  به  را  امتیاز  برای کسب 
شود زمین  بازیکن  بهترین   ۴۲ تاثیرگذاری  با  تا  رساند  ثبت  به  را  گل  پاس   ۴ و  ریباند   ۵ امتیاز،   ۳۳ مجموعا  که  داشت  حضور 

شرکت خودروسازی بریتانیایی جگوار به یک برند لوکس فقط الکتریکی تبدیل می شود و سالانه کمتر از ۶۰ هزار خودرو تولید می کند
به گزارش ایسنا، برند خودرویی بریتانیایی جگوار دیگر با رقبای اصلی لوکس مانند بی ام و و مرسدس بنز رقابت نخواهد کرد و در عوض 
به یک برند کم تولید و خاص تبدیل می شود که فقط خودروهای الکتریکی  تولید می کند.تولید همه مدل های فعلی خود را تحت راهبرد 
جدید این شرکت، متوقف می کند و طیف کوچکتری از مدل های کاملًا جدید را برای کاهش هزینه ها و افزایش سود ایجاد می کند.بیزینس 
گزارش کرد که نمایندگان آن اظهار نکردند که تغییر نام تجاری چقدر طول می کشد، یا تعداد مدل هایی را که دارند را اعلام نکردند
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